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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hajlandóak-e megnyugtatóan rendezni a korhatár 
előtt nyugdíjazottak és a nyugdíj mellett tovább dolgozók helyzetét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajátos,  de  minden  bizonnyal  nem  egyedi  problémával  fordult  hozzám  az  a  hölgy,  akit  a
sorozatosan meghozott  törvények egymás után fosztottak meg korábban megszerzett  jogaitól  és
sodortak méltánytalan helyzetbe.

A panaszos katonatiszti beosztása a 2001-es honvédelmi reform következtében megszűnt. A HM 27
év  szolgálati  idő  után  szolgálati  nyugállományba  helyezte,  és  egyösszegben  befizette  utána  a
nyugdíjjárulékot egészen a rá irányadó öregségi nyugdíjkorhatár eléréséig. A panaszos szolgálati
nyugdíja mellett köztisztviselőként helyezkedett el.

A nyugdíj mellett dolgozóknak 2007-ig nem kellett nyugdíjjárulékot fizetniük. Ezt a kötelezettséget
a  törvény  2007.  április  1-től  azzal  vezette  be,  hogy  a  nyugdíjas  dolgozó  viszont  kérhette
nyugdíjának egész évi keresete egytizenketted részének 0,5 százalékával való emelését.

A 2012. január  1-én életbe léptetett,  visszamenőleges  hatályú  törvény azonban úgy intézkedett,
hogy aki  ezt  a  fél  százalékos emelést  kérte,  annak ez  az időszak nem számít  bele  a  szolgálati
idejébe. A törvény azt sem tette lehetővé, hogy az érintett utólag döntsön úgy, hogy – akár annak
egy összegben történő  visszafizetése  árán  is,  amennyivel  a  fél  százalékos  emelések  miatt  több
nyugdíjat  kapott,  de  –  inkább a  szóban  forgó négy vagy öt  évnek  a  szolgálati  idejébe  történő
beszámítását  kérje.  Ha  lett  volna  ilyen  lehetőség,  nyilván  mindenki  inkább  a  szolgálati  időt
választotta volna.

A törvény ezen kívül a szolgálati nyugdíjat szolgálati járandósággá alakította át, 2013. január 1-től
pedig a közigazgatásban dolgozó nyugdíjasoknak, illetve szolgálati járadékosoknak szüneteltetniük



kellett nyugdíjukat (szolgálati járadékukat). Arról azonban a törvény nem intézkedett, mi történjék
azzal a szolgálati idővel, amit a dolgozóját korhatár előtti nyugállományba helyező munkahely a
nyugdíjba küldött dolgozó öregségi nyugdíjkorhatáráig fizetendő nyugdíjjárulék megváltásaként a
Nyugdíjfolyósító Igazgatóságnak annak idején egy összegben befizetett.

Panaszosunknak tehát  nem számították  bele  szolgálati  idejébe azt  a  2001-2007 közötti  öt  évet,
amikor a nyugdíj mellett végzett munkájának béréből az akkor hatályos törvény értelmében nem
vontak le nyugdíjjárulékot (holott a megváltott szolgálati idejére járó járulékot annak idején a HM
befizette) sem azt a másik öt évet, amikor – nem tudván a később elfogadandó, visszaható hatályú
törvény majdani rendelkezéséről – kérte a neki megállapítható fél százalékos nyugdíjemelést. Hiába
kérte tehát 40 ledolgozott év után a nők korkedvezményes nyugdíját, kérelmét elutasították. Idén 45
éves lesz a közszolgálati jogviszonya, de még további 5 évig nem lehet nyugdíjas, holott 11 évig
már az volt.

Kérdezem ezért miniszter urat:

1. Miért nem számít bele a korhatár előtt nyugdíjba küldött vagy vonult személy szolgálati idejébe
az  az  időszak,  amikorra  korábbi  munkáltatója  előre  befizette  a  nyugdíjjárulékot,  de  a  nyugdíj
mellett végzett munkája után az akkor hatályos törvények értelmében járulékot nem vontak? 

2. Miért nem teszik lehetővé az érintetteknek, hogy a fél százalékos nyugdíjemelések miatt kapott
többletnyugdíjat  visszafizetve  kérhessék  annak  az  időszaknak  szolgálati  időként  történő
beszámítását, amikor a nyugdíj mellett végzett munkájuk után a járulékot a nyugdíjfolyósító már
megkapta? 

3.  Hajlandóak-e  olyan  törvénymódosítást  kezdeményezni,  amely  az  említett  törvények  által
méltánytalanul  és  visszamenőlegesen  sújtottak  és  hátrányosan  megkülönböztetettek  helyzetét
megnyugtatóan rendezi? 

4. Amennyiben nem, hajlandóak-e ilyen értelmű törvényjavaslat elfogadását támogatni? 

Budapest, 2020. augusztus 25.

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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